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Referat 
1. Velkomst 

Der er et ønske fra Teknik og Miljø side, at der fremadrettet på møderne, drøftes 
overordnet sager og linjer for Holstebro Kommunes tilgængelighed. 
 
Teknik og Miljø vil gerne fremlægge et oplæg, på et møde inden sommerferien, der 
kunne indeholde de fremadrettet linjer for mødeindhold og mødeafholdelse i 
fremtidens møde mellem TGU og Teknik og Miljø. Formålet er, at få et andet set up for 
afholdelse af møderne i TGU. At møderen kommer til at indeholde andet end 
tilbagemeldinger fra enkeltsager, og i stedet kommer til at indeholde de overordnet 
linjer og problematikker.  
 
Jørgen Ahler har på et tidligere mødet forstået, at der fra TGUside er brug for et mere 
konkret indhold i de punkter, der indsendes til disse møder, samt at fremlægge bilag til 
dokumentation. Formålet ville derved være, at det kunne blive nemmere fra 
forvaltningen side, at give en tilbagemelding på forespørgslerne.  
 
Anders Debel oplyser, at med det oplæg, der vil blive udarbejdet fra forvaltningen til 
drøftelse, vil møderne med TGU være på et overordnet niveau, i stedt for som nu, 
dreje sig om enkeltsager, så det i højere grad bliver input til, hvordan tilgængelighed i 
forbindelse med byggerier og byrum kan udmøntes, som en del af kommunens 
handicappolitik 
 
 

2. Slagteriets byrum 
Møde vedr. tilgængelighed i den fremadrettede projektudvikling af området var den 8. 
april 2019, referatet fra mødet afsluttes med: ”TGU inddrages igen, når projekt er 
kommet nærmere sin endelige form”. Der er nu gået 2 år? 
TGU ser ikke tilgængelighed tænkt indarbejdet, dog er der en ledelinje på hovedstien. 
 
Beslutning 
Slagterigrunden er nu igennem 1 etape, og skal nu i gang med 2. 
Der er endnu ikke godkendt et anlægsprojekt, men der er gang i rådgivning om 
udformning af området, og derefter, når tegningerne er udarbejdet, vil der blive 
igangsat et udbud. Inden da vil TGU blive inddraget. 
 
Det er TGU’s oplevelse, at de emne, der er blevet fremført fra TGU, ikke er blevet 
taget højde for. F.eks. bænk med armlæn. 
 
Anders Debel oplyste, at der arbejdes med tilgængelighed i ”Projektet Slagteriets 
byrum”, og at emnet skal have en større bevågenhed i de kommende projekteringer. 
 
Opfølgning efter mødet:  
Efter mødet er følgende oplysninger indkommet fra forvaltningen: 

1. Bord/bænkesæt og kørestolsbrugere: 
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Ved grillpladsen er der opsat fastmonterede bord/bænkesæt. Ét bord har kun 
bænk på den ene side, således at en kørestolsbruger kan komme ind til bordet 
(se billede nederst). 

2. Armlæn på bænke: 
Der er ikke armlæn på bænkene i Baneparken. Såfremt der placeres bænke 
i de kommende byrumsprojekter på Slagteriet vil det tænkes ind, at der skal 
være armlæn på nogle af bænkene. 

3. Adgang til området fra ”promenaden”/den røde sti: 
Det foreslås, at der laves to ramper, så det er muligt for gangbesværede at 
komme fra ”promenaden”/den røde sti og over til grillpladsen, se vedlagte 
plan- og snittegninger. – se vedhæftede tegninger 
 

Ad 3 - Opfølgning efter mødet indkommet fra forvaltningen: 
Der er et ønske om en tilbagemelding omkring ramperne til forvaltningen om der er 
tilfredshed med den måde, ramperne udføres på. På bilagene, der er vedhæftet, kan 
der ses placering af ramperne og deres hældning (de laves, så en kørestolsbruger 
med hjælper kan benytte dem). 
 
Det forventes, at ramperne udføres sammen med det kommende byrumsprojekt etape 
1.1.  
 

3. Tvis Mølle Naturlaboratorium 
TGU har haft mulighed for at se og svare på tegninger, på bro og trækfærge for så vidt 
ang. tilgængelighed. TGU fandt tilgængeligheden indarbejdet på en god måde.  
 
Tilbage står nu, hvordan bliver stierne som skal føre frem til bro og færge, - bliver de 
tilgængelig i forhold til gangbesværede, rollator- og kørestolsbruger, barnevogne og 
klapvogne mv.?  
 
Beslutning 
Forvaltningen er optaget af tilgængelighed i naturen - et naturlaboratorium for hele 
familien. 
Der er søgt fond donationer til at få skabt noget godt, og det kommer i step, hvor 
tilgængelighed vil være en naturlig del af det. 
 

  
4. Helgolandsgade 9 

En rampe, som langt fra opfylder kravene (på bagsiden af huset), medførte ansøgning 
om dispensation, det giver efter TGU´s slet ingen mening. 
En indvendig rampe, med indgang fra Helgolandsgade, langs gavlen mod vest, giver 
niveaufri adgang. 
 
Det kan bemærkes, at der er rigelig plads til det, efter som det oplyses, at der ikke skal 
være siddende kunder. 
 Se bilag 1 a og 1 b – vedhæftet 
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Beslutning 
Ændres en eksisterende anvendelse til noget andet, så skal der en godkendelse til.  
Etableres der et Pizzeria, skal der også være tilgængelighed. 
Ændringen er ikke blevet sagsbehandlet endnu. 
 

 
5. Grønsgade 2 

Ombygning af ”baghuset” med ny indgang mod åen og ønsket om, at opnå niveaufri 
adgang via en rampe, som ikke overholdt lovkrav med hensyn til stigningsgraden, 
medførte et ønske om dispensation, som blev imødekommet. TGU kunne ikke 
anbefale en dispensation. 
 
Efterfølgende ses det, at skitsen som blev fremlagt i forbindelse med ansøgning, ikke 
stemmer overens med det udførte arbejde, f.eks. viser skitsen en rampe på 4 m, den 
færdige rampe er 3 m, også andet er ændret. 
 
 Se bilag 2 – vedhæftet 

 
Beslutning 
Der blev givet en orientering om de problematikker TGU oplever ved Baghuset.  
 
Torben Mølgaard oplyser, at det er bygherrens ansvar at søge om tilladelse eller søge 
en dispensation. Det er bygherrer, der skal anmelde sit byggeri som færdigt.  
 
10 % skal kontrolleres tilfældigt af forvaltningen, der er tilsynsmyndighed. 
 
 

6. Nørregade 17 
Dispensationssag: I forbindelse med stor ombygning indebærende oprettelse af 
lejligheder på 3 sal, søges om dispensation for oprettelse af elevator 
 Se bilag 3 a, 3 b og 3 c. 
 
Beslutning 
Der blev en kort drøftelse af denne sag.  
 
Der er en dispensationsadgang til elevatorer, men alle sager bliver drøftet i Teknisk 
Udvalg, hvor de skal godkendes. Det er et mål at skabe tilgængelighed samt at gøre 
det trygt og sikkert at færdes.  
 
 

7. Planforslag Tingager Enge 
Tilgængelighed i forhold til høj sokkel som anbefales 15 cm. Kunne der i samme 
forbindelse anbefales, at der som minimum, i forbindelse med bygeriet, blev 1 indgang 
med niveaufri adgang? 
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 Se bilag 4 
 
Beslutning 
Forvaltningen tager opfordringen om, at mindst en af indgangene, måske ved hjælp af 
en rampe, kan blive med niveaufri adgang med i drøftelser om, hvordan kommende 
lokalplaner udformes 
 
 

8. Østergade 2 (Karolinebygningen) 
Ansøgning om dispensation for niveaufri adgang til ny restaurant, måske en rampe 
som starter ude og slutter inde kan løse problemet, TGU har endnu ikke set et nyt 
udkast, så det afventer vi. 
 
Beslutning 
Til orientering. 
 

 
9. Enghavens P. Plads. 

TGU blev ikke inddraget, men fik en orientering, da det hele var planlagt. 
 
Beslutning 
Til orientering. 
 

 
10. Holmegade 1 Ulfborg  

TGU har besigtigede ejendommen sammen med ejeren, TGU pegede på mulighed for 
at etablere niveaufri adgang via en indvendig rampe.  
Efterfølgende udlagde ejeren over for hans arkitekt, at det var kommunens folk som 
havde været på visit. Forbavset blev TGU, fordi vi som altid lagde lægge vægt på, 
hvad vores rolle var.  
 
Beslutning 
Til orientering. 
 
Der var en kort dialog om, hvordan TGU præsenterer sig, når de kommer rundt på 
stederne. Et Tilgængelighedsudvalg, kan nemt misforstås som et kommunalt udvalg. 
Det er vigtigt at være tydelig i præsentationen, således der ikke er / kan være tvivl om, 
hvem og hvorfor TGU er på stedet. 
 

 
11. Sysseltinget 

Måske en kommende hotel er på vejer Det er en bygning med mange niveauer, hvad 
med tilgængelighed? 
Kan vi drøfte det? 
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Beslutning 
Sysselting er for nuværende et ikke besøgt vandrehjem, som nu ejes af en person, det 
vil ændre det til et moderne vandrehjem, over i retning af et hotel. 
 
Der er sendt en lokalplan i høring, 
 

 
12. Måske en særlig handicaptoilet i Holstebro Kommune. 

Har været på udvalgsmøde og forventes til høring i HR og TGU, kan vi drøfte 
placering? 
 
Beslutning 
Forvaltningen oplyste, at det er et offentligt toilet, som man bliver visiteret til, for at 
kunne benyttede det. Der vil derfor ikke være åbent for alle.  
Forvaltningen er ikke så langt i planlægningen endnu, da der først er meldt tilbage, at 
Holstebro Kommune er interesseret i at være en del af projektet/samarbejdet.  
 

 
13. Tidligere debatterede områder: 

a) Farlige huller på broen bag Musikteateret 
b) Fodgængerovergange på Ringvejen mangler nogen steder ”opkørsels muligheder” 

for kørestole mf.  
c) Belysning ved Holstebro Museum 
d) Roderiet i Vinderup, på en ”plads”, en opfølgning fra Annette Vognbjerg  
 
Beslutning 
Der blev givet en orientering fra TGU.  
 
a) Broen – der vil blive fuldt op igen. 
b) Ringvejen og banen overgange – der kan vi gøre opmærksom på, at der er nogle 

udfordringer, men her har forvaltningen ingen mandat, da det er en statsvej. 
c) Belysning, på den offentlige vej, er belyst efter belysnings reglerne, Men 

belysningen på parkeringspladsen, der kan der kun henstilles. 
d) Drøftes, med en opfordring om ikke at afvente et år på en tilbagemelding. 
 
 

14. Eventuelt 
Teknik og Miljø vil vende tilbage med et oplæg og en mødedato inden sommerferien. 
 
Takker for et godt møde.  


